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Nagy-Bege (ANRE), despre criza din energie: Cererea este mai mare decât oferta

ieftina

Criza de pe piata de energie este generata de dezechilibrul dintre cerere si oferta, pentru ca, în acest

moment, cererea este mai mare decât oferta ieftina, a declarat, joi, într-o conferinta de specialitate, Zoltan

Nagy - Bege, vicepresedintele Autoritatii Nationale de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE).

 

"Criza este generata de dezechilibrul dintre cerere si oferta. Trebuie sa echilibram cererea si oferta. În acest

moment, cererea de energie este mai mare decât oferta sau este mai mare decât oferta ieftina. Europa consuma o

anumita cantitate de energie scumpa care determina si pretul final pentru energie electrica. În momentul în care

reusim sa suplimentam avem doua variante: ori suplimentam partea de oferta cu surse ieftine si imediat pretul

scade, ori umblam si la cealalta parte, de cerere, ceea ce automat implica masuri de eficienta energetica, sau macar

sa eliminam risipa. Nu trebuie neaparat sa facem investitii sofisticate în eficienta energetica si sa ne dam peste cap

sa inventam noi solutii. Primul pas ar fi sa eliminam risipa atât acasa la noi, ca simpli cetateni si consumatori

casnici, cât si la nivelul institutiilor publice, dar si la nivelul firmelor. Ca sa raspund la întrebarea daca vor mai fi

reglementari, spun ca vor fi daca va fi nevoie. Cred ca piata reglementeaza mult mai natural decât orice alta

reglementare. În acest moment, data fiind si criza si preturile foarte mari, piata ne împinge natural înspre aceste

masuri", a afirmat Nagy-Bege.

 

Acesta a remarcat ca, de ani de zile, transformarea digitala se poate observa pe tot lantul energetic, de la productie,

transport, distributie, furnizare pâna la consumator, ceea ce ajuta la simplificarea proceselor si la reducerea

costurilor.

 

"Toate acestea implica si niste investitii pe termen mediu, poate lung. Orasele intra în categoria de consumatori.

Orasele sunt niste mari consumatori de energie electrica, termica, de gaz, de diversi combustibili si orice masura

luata la nivel local prin care ne ducem în directia de a reduce risipa sau de a reduce consumul prin masuri de

eficienta energetica sunt absolut binevenite. Vedem ca în multe orase din România se întâmpla acest lucru", a

sustinut oficialul ANRE.

 

Dezvoltarea oraselor inteligente si orientarea tehnologiilor durabile catre locuitori s-au aflat printre subiectele

analizate, joi, în cadrul editiei a VII-a a evenimentului "Smart Transformation Forum". 
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